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Saborski zastupnik Josip Križanić u raspravi o prijedlogu Zakona o PDV-u naglasio je 

da će smanjenjem međustope PDV-a na svježe meso, ribu, povrće, voće i jaja te žive 

životinje imati direktan učinak na najosjetljivije skupine građana smanjenjem cijena. 

Ujedno je izrazio zadovoljstvo što je, među ostalim, ovim prijedlogom Zakona 

prihvaćena njegova inicijativa za ovakvo porezno rasterećenje međustopom PDV-a 

od 13 posto. 

 

 

 

„Ovim pak dodatnim poreznim rasterećenjem međustopom od 13 % na svježe meso, 

ribu, povrće, voće i jaja, ali i izuzetno važno i žive životinje, postići će se porezno 

rasterećenje gospodarstva s jedne strane i u konačnici jeftiniji proizvod zadnjem u 

lancu, a to je kupac. Zbog ovog sam posebno zadovoljan i zato ovaj zakon posebno 

pohvaljujem jer sam se i sam zalagao i predlagao ovakvo rješenje“, rekao je Križanić 



u četvrtak u Hrvatskom saboru te dodao da će krajnji kupac platiti 10 % manje, 

primjerice svinja koja je koštala 1.250 kuna sada će koštati 1.130 kuna. 

 

„Vrlo je važno zbog očuvanja domaće proizvodnje ovu međustopu koristiti samo za 

svježe meso, jer bi u protivnom opet pojačali uvoz, ako bi međustopa bila i za 

smrznuto meso, ali i prerađevine od mesa“, dodatno je naglasio Križanić te predložio 

i da se preciznije definira što je sa svježim jajima u tekućem stanju, koja se u takvom 

obliku koriste do mjesec dana. Zaključio je da je ovaj Zakon izravna pomoć 

poljoprivrednicima te direktna zaštita domaće poljoprivredne proizvodnje. 

 

„Dobro bi bilo razmisliti i o mogućnosti međustope za vrhnje, maslac i fermente koji 

su također masti životinjskog podrijetla, kao što imamo za ulje i mast jer i tu postoji 

neravnoteža. Stopa PDV-a na mlijeko je 5 %, a za maslac 25 %“, dodao je i nastavio 

da bi, zbog direktnog utjecaja na smanjenje konačne cijene veterinarskih usluga, bilo 

dobro po uzoru na stupu PDV-a na humane lijekove smanjiti PDV i na veterinarske 

lijekove kao i poravnati PDV za sve humane lijekove. 

 

Križanić smatra da bi trebalo zadržati postojeću stopu PDV-a od 25 % na teleće 

meso. U Hrvatskoj se kolje oko 40.000 teladi, a broj domaće teladi zbog smanjenja 

krava pada. Radi se uglavnom o teladi oko 125-130 kg koja bi trebala ući u tov, a ne 

na klanje. Križanić napominje da se u Hrvatskoj troši 2,5 kg telećeg mesa, dvostruko 

više nego u Europskoj uniji. Slična je situacija i s klanjem odojaka kojih koljemo 276 

tisuća godišnje umjesto da ih stavljamo u tov. 

 

Križanić također smatra da je dobro što se ovim Zakonom napokon rješava problem 

mogućeg kontinuiranog izbjegavanja plaćanja PDV-a za obveznike koji tokom godine 

ili prethodne godine ostvaruju vrijednost od 300.000 kuna. Da bi se to izbjeglo svi 

porezni obveznici koji su prethodne godine ili ove ostvarili isporuke vrijednosti više od 

300.000 kuna moraju se upisati u registar obveznika PDV-a i plaćati sam PDV. 

 

„I ne manje važno, treba reći da je nakon dugo godina prvi puta ovim zakonom 

predviđeno smanje opće stope PDV-a s 25 % na 24 % do 2020 godine. Smanjenjem 

međustope PDV-a za navedene artikle imati će direktan učinak na najosjetljivije 

skupine građana smanjenjem cijena, dok će kombinacija međustope i smanjenje 



opće stope PDV-a od 24 % dovesti do izuzetno pozitivnih efekata za gospodarstvo u 

cjelini“, zaključio je Križanić u saborskoj raspravi. 

 

U svom je izlaganju u Hrvatskom saboru također pohvalio rezultate fiskalne 

decentralizacije i povećanje izvornih proračunskih prihoda jedinica lokalne i 

regionalne samouprave. Dodao je da su vidljivi i učinci međustope PDV-a od 13 % za 

poljoprivredni repromaterijal, gnojivo, sjemenje i hranu za životinje, jer, slikovito, 

nema više u vrijeme sjetve kolone kombija i kamiona koju su ove proizvode dovozili 

iz Slovenije i to često proizvode podrijetlom iz Republike Hrvatske, primjerice umjetni 

gnoj Petrokemije. 


